
A híradástechnikai tudományos egyesület 
vezetőségválasztó küldött közgyűlése 

Egyesületünk 1985. november 20-án tartotta az öt
évenként esedékes vezetőségválasztó küldött közgyű
lését. 

Az ülést Köveskúti Lajos, a HTE elnöke nyitotta 
meg. Üdvözölte a MTESZ vezetó'testületének képvi
seletében megjelent Fock Jenő és Füzessy János elv
társakat, valamint a társegyesületek vezetőit. Megemlé
kezett az elmúlt öt év alatt elhunyt elnökségi tagokról. 
Rövid áttekintést adott az egyesület szervezetének új 
rendjéről, a társelnöki és tagozatvezetői funkció sze
repéről. Méltatta a HTE—Posta újra egyesülésének je
lentőségét. 

Dr. Tófalvi Gyula főtitkár rövid kiegészítőt adott az 
írásos főtitkári beszámolóhoz. Hangsúlyozta a KTE 
Postai és Távközlési Tagozat és a HTE egyesülésé-
sének rendkívüli fontosságát. Megtisztelő és felelősség
teljes feladatként értékelte a MTESZ-en belül, az 
elektronika gesztorálását. Ezt a hatalmas vállalkozást, 
a többi 32 egyesülettel együtt, a kölcsönös megbecsülés 
és egyenjogúság szellemében lehet csak eredményesen 
végrehajtani. A népgazdaság elektronizációjának mun
kájában Egyesületünk új vezetőségének fokozódó ak
tivitással kell résztvennie. 

Györgyi Ferencné beszámolt az Ellenőrző Bizottság 
munkájáról. Egyesületünk működése az elmúlt öt év 
alatt eredményes volt, a 8l-es Közgyűlés határozatai 
megvalósultak. 

Egyesületünk, gazdasági működését is minden év
ben eredményesen zárta. 

Dr. Valter Ferenc a postás dolgozók nevében, nagy 
örömmel üdvözölte az egyesülést és köszöni a HTE 
részéről megnyilvánult fogadtatást. 

„Munkánk szakmai hatékonysága feltétlenül nőni 
fog, ha jövőnket a HTE-vel kötjük össze. Reméljük, 
hogy a jövőbeni feladatok teljesítését jól fogja szol
gálni a megújult közös szervezet" — fejezte be fel
szólalását Dr. Valter Ferenc. 

Susánszky László ismertette a módosított alapsza
bály tervezetet, külön kiemelve Egyesületünk szerve
zetére vonatkozó újdonságokat. 

Fock Jenő a MTESZ elnöke felszólalásában a HTE 
MTESZ-en belüli kiemelt szerepéről beszélt. Szaba
don előadott beszédében a következő gondolatokkal 
méltatta Egyesületünk eddigi munkáját és vázolta 
szövetségünk és Egyesületünk előtt álló „elektronikai" 
feladatokat: 

„Tisztelt Közgyűlés! 

A MTESZ Országos Elnöksége nevében üdvözlöm a 

a küldöttközgyűlés minden résztvevőjét és Önökön ke
resztül az Egyesület minden tagját. 

A HTE nem egyszerűen egy egyesület a MTESZ 32 
egyesülete közül. A HTE két olyan kiemelt terület 
„gazdája", amelyen lemaradásunk a világszínvonaltól 
ma már közismert, és ha a közeli jövőben a lemaradás 
csökkentésében nem tudunk áttörést elérni, az egész 
népgazdasági fejlődés gátjává válik. 

Az egyik ilyen terület az elektronizálás és ezen belül 
az elektronikai alkatrészgyártás, a másik pedig a táv
közlés. 

A terület szakemberei előtt ezeknek a kérdéseknek 
súlyát, fontosságát nem szükséges bizonyítani, de 
szükséges, hogy tudják, hogy ezt az ország gazdasági 
vezetői és a MTESZ vezetői és így látják és így érté
kelik. 

Abban az öt évben, amelyről most a HTE közgyűlése 
számot vet, a MTESZ módszereiben, céljaiban és 
státuszában is jelentős változás történt. 

Közel öt évvel ezelőtt, a MTESZ legutóbbi közgyű
lésén fogalmazódott meg az, hogy miként a népgazdasá
gi fejlesztések területén sem aprózhatjuk el erőinket, 
úgy a MTESZ sem engedheti meg magának, hogy az 
innováció és műszaki fejlesztés egész területével 
egyenlő súllyal foglalkozzon. Az egyesületekben meg
testesülő szellemi erőt a legfontosabb feladatokra 
kell koncentrálni. 

Ennek szellemében, Szövetségünk legutóbbi köz
gyűlése után meghatároztuk azt a néhány területet, 
amely a népgazdaság fejlődése szempontjából kiemelt 
fontosságú. Arra törekszünk, hogy más területeket 
sem elhanyagolva, ezekre összpontosítsuk erőinket és 
ezekre figyeljünk állandóan. 

A kiválasztott területek közül az egyik az elektroni
ka. Világos, hogy ha az elektronizáció a MTESZ-ben 
kiemelt feladatunk, akkor abban elsőrendű szerepe a 
HTE-nek van. 

A HTE első pillanattól kezdve kulcsszerepet töltött 
be abban a MTESZ központi bizottságban, amelyet 
létrehoztunk, és alig néhány hónapja annak, hogy a 
HTE-t, mint gesztort bíztuk meg, illetve kértük fel 
ennek a témának a művelésére, gondozására, koordi
nálására. 

Az Egyesület már eddig is sokat tett ezen a téren, és 
jelentős eredményeket ért el. Ez kitűnik a főtitkári be
számolóból is. Konferenciák, ajánlások, állásfoglalások 
sora bizonyítja, hogy az Egyesület a szakma iránti 
elkötelezettséggel foglalkozik a témával. 

Örülök, hogy személyesen is részt tudtam venni a 
közelmúltban Balatonfüreden megrendezett alkatrész 
konferencián, ahol alkalmam volt közvetlenül és rész-
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letesen is megismerni az Egyesületben e téren folyó 
tevékenységet. 

Hogy mennyire a HTE-t tartjuk a Szövetségen belül 
az elektronizáció gazdájának^ azt jellemzi az is, hogy 
a közelmúltban, amikor az ÁTB tárgyalta a népgaz
daság elektronizálását, akkor ezen az ülésen a Szövet
ségünket az Egyesület főtitkára képviselte. 

Részt vettünk az elmúlt két évben a V I I . ötéves 
tervkoncepció kialakításának minden fázisában. Az 
eló'készítés során műszaki fejlesztés-politikai koncep
ció is készült, amelyen belül három stratégiai fejlesz
tési fó'irány került meghatározásra. 

Ebből a biotechnológia, valamint az anyag- és ener
giatakarékos technológiák mellett, az elektronizálás 
fejlesztése az a fő irány, amellyel minden illetékes fó
rum egyetértett. 

A közelmúltban tárgyaltuk a V I I . ötéves terv tör
vényjavaslatot és az egyesületek véleményére és a vi
tákra alapozott állásfoglalásunkat eljuttattuk a kor
mányhoz. Ebben az állásfoglalásban is nagyon sarkí
tottan fogalmaztuk meg, hogy a fejlett országokhoz 
képest mutatkozó elmaradásunk az utóbbi időben to
vább nőtt, és szelektív fejlesztéssel a lemaradás csök
kentése alapvető' érdekünk. Azóta a Párt Központi 
Bizottsága is megtárgyalta a törvénytervezetet. Nem 
merném állítani, hogy észrevételeinkkel akár a Kor
mánynál, akár a Pártnál átütő sikert értünk el. Más 
társadalmi és tömegszervezetek véleményével együtt 
a MTESZ sokirányú észrevételeit is mérlegelték. 
Van amit javaslatainkból elfogadtak, van amit a to
vábbi munka során — hisz a V I I . ötéves terv törvény
beiktatása után is dolgozni kell fontos kérdések adott 
helyzetnek megfelelő konkretizálására — figyelemre 
méltónak találtak. Van ami felett elsiklottak, mert 
valószínűleg nem tudtuk jól megvilágítani, vagy in
dokolni. 

Néhány területen — így éppen az itt említett két 
egymással összefüggő kérdésben azonban mintha 
élénkebb mozgás lenne tapasztalható. 

Közismert a távközlés területén meglévő — nyu
godtan mondhatjuk — katasztrofális helyzet is. En
nek jellemzésére elég megemlíteni, hogy közel fél 
millió telefonigénylő várja, hogy kérését teljesítsék. 
Különféle számítások évi 10—20 milliárd forintra 
teszik a telefonhiányból eredő népgazdasági kárt. 
Amennyiben az elkövetkező években nem tudunk ezen 
a helyzeten változtatni, akkor az egész népgazdaság 
területén szinte megoldhatatlan nehézségek követ
keznek be. 

A MTESZ-nek és tagegyesületeinek nem csak az a 
szerepe, hogy feltárja és közvetítse az illetékesek felé a 
műszaki fejlesztéssel és a műszaki értelmiség helyze
tével kapcsolatos tapasztalatait. Kötelességünknek 
kell érezni, hogy a megoldásban, a hozott határozatok 
végrehajtásában is, az eddigieknél aktívabban részt 
vegyünk. Ezért nagy jelentőségű például, hogy a Köz
lekedéstudományi Egyesületből a postai tagozat át
került a HTE-be. Ez teszi lehetővé, hogy a gyártók és 
a legnagyobb felhasználók együtt alakítsák ki a leg
fontosabb teendőket. 

Az Egyesület e felelősségteljes feladatokat egyedül 
természetesen nem tudja ellátni. Eddig is szorosan 
együttműködött azokkal az egyesületekkel, amelyek 
egyrészt a forrásoldalt képviselik (MATE, NJSZT, 

OPAKFI), másrészt a felhasználókkal. Nyilvánvalóan 
együtt kell működnie szinte valamennyi táregyesület
tel, mert a népgazdaságnak egyetlen olyan területe 
sincs, amelyre az elektronizációnak ne kellene az el
következő időszakban jobban behatolnia. 

Ismeretes, hogy az elmúlt években a MTESZ az 
egyesületek bevonásával részletesen elemezte a mű
szaki értelmiség helyzetét és sokat kezdeményezett 
azon a téren, hogy nagyobb erkölcsi és anyagi meg
becsülést kell biztosítani annak a szakembergárdának, 
amelynek a vállán a népgazdaság nem kis problémái
nak megoldása nyugszik. 

Ezt ma már mindenki tudja. Kezdeti lépések tör
téntek is, de ez még nem elegendő. 

Mi , a V I I . ötéves tervvel kapcsolatban is megálla
pítottuk és felhívtuk a figyelmet arra, hogy hiányzik 
a törvényjavaslatból a műszaki fejlesztés és a krea
tív alkotó tevékenység személyi feltételeire vonatkozó 
elképzelések bemutatása. Vonatkozik ez az alkotó 
munkát végzők személyi érdekeltsége, ösztönzése prob
lémájának tovább már nem halasztható megoldására 
és általában a munka értéke és értékelése közötti 
megbomlott összhang helyreállítására is. 

Befejezésül: Örülök, hogy az Egyesület közgyűlésén 
részt vehetek. Remélem, hogy az Egyesület és a MTESZ 
erőfeszítései nem lesznek hiábavalóak. Az egész nép
gazdaság érdekében végzett társadalmi munkánk még 
sok örömöt fog szerezni nekünk és szebb, gondtala
nabb életet a dolgozó magyar népnek." — fejezte be 
gondolatait a MTESZ elnöke. Ezután Fock elvtárs 
átadta Köveskúti Lajos elnöknek és Tótfalvi Gyula 
főtitkárnak, munkájuk jutalmaként, a MTESZ elis
merését. 

Reiniger Péter a MATE főtitkárhelyettese, a két 
egyesület eredményes együttműködése terén végzett 
munka elismeréseként átadja a Köveskúti Lajos elnök
nek a Krusper István emlékérmet. 

A hozzászólások után, a Közgyűlés egyhangúlag el
fogadta a főtitkári beszámolót, az Ellenőrző Bizott
ság jelentését, a módosított alapszabályt, munkáju
kat megköszönve felmentette az eddigi vezetőséget és 
a Közgyűlés további vezetésére Komporday Aurélt, 
a HTE tiszteletbeli elnökét kérte fel. 

Dr. Csibi Sándor a jelölő bizottság elnöke, javasla-
tott tett az országos elnökség megválasztandó tagjai
ra és az új tiszteletbeli elnökségi tagokra, valamint az 
Ellenőrző Bizottság és az Etikai Bizottság elnökére és 
tagjaira. 

Végezetül a Közgyűlés a következő határozatot hoz
ta: 

1. A Közgyűlés jóváhagyólag tudomásul veszi az 
Egyesületnek az előző tisztújító közgyűlés óta 
végzett munkáját, elfogadja a főtitkári beszámolót 
és annak kiegészítését. 

2. A Közgyűlés elfogadja az Ellenőrző Bizottság 
jelentését. 

3. A Közgyűlés jóváhagyja az előterjesztett módosí
tott alapszabályt. 

4. A Közgyűlés üdvözli a KTE Postai és Távközlési 
Tagozattal való egyesülést, melyet a távközlés 
előtt álló, országosan kiemelt szakmai feladatok 
különösen indokolttá tesznek. Ezzel lehetővé vál-
lik, hogy a távközlésben az oktatás, a kutatás-fej
lesztés, a gyártás és a szolgáltatás szakemberei 
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együtt, egy egyesületben dolgozzanak az ország 
előtt álló nagy feladatok megoldásáért. 

5. A Közgyűlés fontosnak tartja a HTE bekapcsoló
dását az egész népgazdaságot és a társadalmi kör
nyezetünket is átható elektronizációs program 
feladatainak megoldásába, melyhez nagy segít
séget jelent a MTESZ-tól kapott gesztorálási 
megbízás. Ebben a munkában folyamatosan és 
erőteljesen támaszkodni kell az elektronika szem
pontjából forrásoldali (MATE, NJSZT, OPAKFI) 
és a legnagyobb alkalmazói egyesületekre. 

6. Az Egyesület a szocialista országok elektro
technikai, elektronikai egyesületeivel tegye még 
szorosabbá az együttműködését, különös tekin
tettel a kétoldali, szerződéssel szabályzóit kap
csolatokra. Törekedni kell arra, hogy az országos, 
kiemelt kutatás-fejlesztési témák szerepeljenek 
az együttműködések célfeladatai között. 

7. Az Egyesület fokozza tevékenységét a magas szín
vonalú, tudományos munka feltételeinek meg
teremtésében és az elért eredmények hazai és 
nemzetközi megismertetésében. 

8. A HTE segítse a helyi-, területi csoportok műkö
dését és intenzív bekapcsolódásukat megyéjük 
szakmai, társadalmi, politikai életébe, hogy az 
Egyesület elektronikai koordinációs munkájához 
alapvető hozzájárulásokat tehessenek. 

9. Növelni kell az üzemi-, intézeti szervezetek szá
mát. A meglevő szervezetekben vonzóbbá kell 
tenni az egyesületi munkát. Az elért eredménye
ket minél szélesebb körben propagálni kell, hi
szen ez is hozzájárulhat a műszaki értelmiség na
gyobb erkölcsi elismeréséhez. 

10. Az Egyesület a MTESZ tagegyesületeként vál
lalja az elektronikában, távközlésben dolgozó 
szakemberek érdekképviseletének segítését és tá
mogassa a MTESZ-nek az egész műszaki értel
miség érdekképviseletéért végzett munkáját. Kü
lön figyelmet kell fordítani a főiskolások és 
egyetemisták megfelelő szakmai környezetbe ke
rülésére, a pályakezdők gondjaira, valamint a 
szeniorok tudásának még jobb kihasználására, 
érdekeik védelmére. 

11. A HTE új vezetősége is tegyen meg mindent az 
elektronikai alkatrészipar feladatait, problémáit 
feltáró alkatrész konferencia hagyományainak 
folytatásáért. 

12. Az Egyesület fejlessze tovább lapjának, a Híradás
technikának kialakult koncepcióját, hogy ezzel 
lehetővé tegye a lap tudományos színvonalának 
további emelését. 

A megválasztott elnökségi tagság, az egyes szerveze
tek elnökei, a jogi vállalatok képviselői, a tiszteletbeli 
elnökségi tagok Komporday Aurél elnök vezetésével 
együttmaradtak az egyesületi tisztségviselők megvá
lasztására. 

A jelölteket Dr. Csibi Sándor, a Jelölő Bizottság 
elnöke terjesztette elő. 

A titkos szavazással lefolytatott választás eredmé
nyeképpen az Egyesület új vezetősége a következő: 

Elnök: KÖveskúti Lajos 

Főtitkár: Tófalvi Gyula 

Társelnökök: Valter Ferenc 
Berecz Frigyes 
Kázsmér János 
Köteles Zoltán 
Budinszky József 

Főtitkárhelyettesek: Horváth Lajos 
Göblös János 
Prónay Gábor 

Tagozatelnökök: Postás: Kertész Pál 
Távközlési: Gordos Géza 
Műsor
szórás : Hegyi Gábor 
Alkatrész: Wollitzer György 
Technológiai 
távk.: Jutási István 

A HÍRADÁSTECHNIKA c. folyóirat felelős szer
kesztője: Tófalvi Gyula 

Bizottsági elnökök: 

Műszaki Tudományos Bizottság: Henk Tamás 

Oktatási Bizottság: Pap László 

Külügyi Bizottság: Korompay Géza 

Senior Tanács Bánsághi Pál. 

Fent felsoroltak és az előzőleg megválasztott szak
osztályvezetők, az alapszabály szerint, a Végrehajtó 
Bizottságnak hivatalból tagjai. 

A Végrehajtó Bizottság további tagjai: 

Ambrózy András, Asztalos Ferenc, Bárányi András, 
Bozsóky István, Bölcskei Imre, Csurgay Árpád, Csibi 
Sándor, Diószeghy Győző, Fábics Miklós, Ferenczy 
Pál, Gál József, Géher Károly, Gosztony Géza, 
Holdoner László, Iklódy Gábor, Kéri Lászlóné, 
Kormány Teréz, Kauser Dénes, Lajkó Sándor, Lajtha 
György, Mérey Imréné, Mikics László, Purger Imre, 
Rácz János, Sallai Gyula, Sándory Mihály, S. Tóth 
Ferenc, Susánszky László, Szőnyi István, Tarnay 
Kálmán. 

A HTE Tisztújító Közgyűlés, az újonnan megválasz
tott Köveskúti Lajos elnök záró szavaival fejeződött be. 
Az új vezetés nevében köszönetet mondott a bizalo
mért, jó munkát kívánt az újonnan megválasztott ve
zetőségnek. Kérte minden egyesületi tag aktív, segítő
kész közreműködését és támogatását. 

Mérey Imréné 
Dr. Tófalvi Gyula 
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